

increase the visibility of Canadian tourism both at home and abroad.

After further debate, in accordance with Standing Order 62(11), the proceedings expired.

*(Proceedings on Adjournment Motion)*

At 6.00 o'clock p.m., the question "That this House do now adjourn" was deemed to have been proposed pursuant to Standing Order 45(1);

After debate, the question was deemed to have been adopted.

*Changes in Committee Membership*

Notice having been filed with the Clerk of the House pursuant to Standing Order 69(4)(b), membership of Committees was amended as follows:

Mr. Bachand for Mr. Deniger on the Standing Committee on National Resources and Public Works.

Messrs. Skelly and Blaikie for Messrs. Blaikie and Parker on the Standing Committee on Transport.

Messrs. Dubois (alternate) and Dion for Messrs. Dion (permanent) and Dubois on the Standing Committee on Agriculture.

*Returns and Reports Deposited with the Clerk of the House*

The following paper having been deposited with the Clerk of the House was laid upon the Table pursuant to Standing Order 46(1), namely:

By Mr. Chrétien, a Member of the Queen's Privy Council,—Report on the Canada Oil and Gas Lands Administration for the year 1982, pursuant to section 73 of the Canada Oil and Gas Act, Chapter 81, Statutes of Canada 1980-81-82-83. (English and French).—Sessional Paper No. 321-1/455. (*Deemed referred to the Standing Committee on National Resources and Public Works*).

At 6.25 o'clock p.m., the House adjourned until tomorrow at 11.00 o'clock a.m., pursuant to Standing Order 2(1).

visibilité du tourisme canadien tant au Canada qu'à l'étranger.

Après plus ample débat, les délibérations relatives à cette motion sont terminées conformément à l'article 62(11) du Règlement.

*(Délibérations sur la motion d'ajournement)*

A dix-huit heures, la motion «Que la Chambre s'ajourne maintenant» est réputée présentée en conformité des dispositions de l'article 45(1) du Règlement.

Après débat, cette motion est réputée agréée.

*Modifications de la composition des comités*

Avis ayant été communiqué au Greffier de la Chambre des communes suivant les dispositions de l'article 69(4)(b) du Règlement, la liste des membres des comités est modifiée, ainsi qu'il suit:

M. Bachand en remplacement de M. Deniger sur la liste des membres du Comité permanent des ressources nationales et des travaux publics.

MM. Skelly et Blaikie en remplacement de MM. Blaikie et Parker sur la liste des membres du Comité permanent des transports.

MM. Dubois (substitut) et Dion en remplacement de MM. Dion (permanent) et Dubois sur la liste des membres du Comité permanent de l'agriculture.

*États et rapports déposés auprès du Greffier de la Chambre*

Le document suivant, remis au Greffier de la Chambre, est déposé sur le Bureau de la Chambre, conformément aux dispositions de l'article 46(1) du Règlement, savoir:

Par M. Chrétien, membre du Conseil privé de la Reine,—Rapport de l'Administration du pétrole et du gaz des terres du Canada pour l'année 1982, conformément à l'article 73 de la Loi sur le pétrole et le gaz du Canada, chapitre 81, Statuts du Canada 1980-1981-1982-1983. (Textes français et anglais).—Document parlementaire n° 321-1/455. (*Réputé déféré au Comité permanent des ressources nationales et des travaux publics*).

A 18 h. 25, la Chambre s'ajourne jusqu'à demain, à onze heures, en conformité des dispositions de l'article 2(1) du Règlement.

*le Président*

**JEANNE SAUVÉ**

*Speaker*